
Enotno zoper vsiljevano mnenje
Člani predsedstva občinske konference SZDL so bili na seji 16.
marca enotni v prepričanju, da tako imenovani miting bratstva in
enotnosti v Ljubljani ne bi bil koristen; izrekli so se proti takemu
Izražanfu določenih stališč.

Predsedstvo je odprlo več
vprašanj, o katerih bo v pri-
hodnje zagotovo še tekla be-
seda v vseh organih sociali-
stične zveze. Tako naj bi oce-
nili predvideno prenovo soci-
alistične zveze in nastajajoči
pluralizem. Ugotovili naj bi,
ali pluralizem prispeva k dru-
gačni ureditvi socialistične
zveze. Posvetiti se bomo mo-
rali ustavni razpravi ob pred-
loženih spremembah iistavne
ureditve SR Slovenije. Poseb-
no pozornost pa bomo morali
posvetiti aktualnim politič-
nim dogajanjem v državi.

Iz uvodnih besed predsed-
nika Janka Rednaka povze-
mamo, da so prebivalci naše
občine močno zaskrbljeni nad
dogajanjem y Jugoslaviji,
hkrati pa nudijo vso podporo
politiki vodstva SR Slovenije.
Želimo strpno
razreševanje razmer

Kritično moramo oceniti
razprave o pluralizmu, pri če-
mer ne moremo mimo dej-
stva, da je imela celo zveza
komunistov še dolga leta po
vojni v svojem programu za-
pisano možnost večstrankar-
skega sistema. Prav nič naro-
be ni, če se zavzemamo za ne-
strankarski pluralizem. Na
kratko je predsednik Rednak
omenil tudi dogajanja v zvezi
z zborovanjem v Cankaije-
vem domu. Kljub nekaterim
izjavam, o katerih bi lahko po-
lemizirali, moramo ugotoviti,
da celotno dogajanje ni imelo
negativnega predznaka, da je
izzvenelo v splošno človeško
podporo kosovskim rudar-
jem. Tudi podpisovanje izjave
proti uvedbi izrednega stanja
na Kosovu in za strpno razre-

.ševarye razmer je v Sloveniji
povsem uspelo, saj se je brez
posebne propagande nabralo
kar 700 tisoč podpisov. To do-
kazuje po eni strani silno ko-
hezivno moč slovenske druž-
be, po drugi strani pa lahko
takšno izražanje volje razu-
memo kot dokaz podpore slo-
venskemu vodstvu.

Od konca šestdesetih let je
po vzponu, ki smo ga takrat
dosegli, začela naša družba iz-
gubljati pobudo in nazadova-
ti. Zdaj je naša naloga, da to
nazadovanje zaustayimo, zla-
sti v gospodarskem smislu, da
zaupamo mladi generaciji in
ustvarimo pogoje, ki nam bo-
do pomagali na poti iz krize.

Napovedan miting bratstva
in enotnosti v Ljubljani, ki je
to leto vznemiril tudi prebi-
valce naše občine, je v popol-

nem nasprotju s težnjami na-
ših Ijudi. Če bodo organizator-
ji in udeleženci mitinga kljub
temu prišli v naše mesto, po-
tem bodo pač prišli nepovab-
Ijeni.

Tudi gospodarski
pritiski

Predsednik izvršnega sveta
občinske skupščine Boris
Platovšek je na kratko sezna-
nil člane predsedstva z gospo-
darskim dogajanjem kot po-
sledico političnih pritiskov
y državi. Najblažja oblika pri-
tiskov so pisma in telegrami,
ki jih dobivajo nekateri obča-
ni od neznancev, v katerih ža-
Ijivo pišejo o dogajanjih v Slo-
veniji. Druga oblika so sporo-
čila poslovnih partnerjev, ki
pišejo predstavnikom sloven-
skih delovnih organizacij, naj
se opredelijo proti pobudi, ki
je prišla iz Cankaijevega do-
ma in naj ne nasprotujejo or-
ganizaciji tako imenovanega
mitinga. Nekateri poslovni
partneiji grozijo s prekinitvijo
sodelovaiya in celo pozivajo
delavce v slovenskih delov-
nih organizacijah, naj se upre-
jo svojemu vodstvu. Kot naj-
hujša oblika pa je nekaj pri-
merov, ko nekateri naročniki
nočejo plačati že dostavljene-
ga blaga.

Vendar pa po besedah Bori-
sa Platovška hujših posledic
takšnega delovaiya še vedno
ni. Nekaj več neprijetnosti ob-
čutijo tiste delovne organiza-
cije, ki imajo svoje poslovalni-
ce v Beogradu. Tako na pri-
mer občani dvigxyejo hranil-
ne vloge v Ljubljanski banki
v Beogradu, medtem ko slo-
venski prevozniki težko dobi-
jo tovor za prevoz s tovornja-
ki. Določenim pritiskom so iz-
postavljeni tudi delavci poslo-
valnice Kompasa v Beogradu.
Vse skupaj pa se dogaja
v glavnem le v Beogradu in
Titogradu. Največ pritiskov je
y tistih delovnih organizaci-
jah, kjer so vodilni delavci
člani občinskih komitejev ZK
ali organov drugih družbeno-
političnih organizacij.

Težje posledice lahko priča-
kujemo na področju turizma,
v sodelovaiyu s tujimi part-
neiji. Tako na primer zahteva-
jo Kompasovi poslovni part-
neiji v pogodbah določilo,
s katerim bi imeli jamstvo za
primer tveganja. Zelo slabo
teče prodaja turističnih zmog-
Ijivosti v Crni gori.

Vendar pa so vse to več ali
manj osamljeni primeri, ki jih

ne kaže posploševati. V celoti
gledano poslovanje naših po-
djetij ni ogroženo in lahko še
vedno pričakujemo, da se bo-
do stvari obrnile na bolje.

Iz razprave na seji predsed-
stva povzemamo misel Marka
Poliča, ki je dejal, da je v Slo-
veniji dobrodošel vsakdo, ki
pride k nam kot gost in z do-
bro voljo. Jasno pa moramo
poudariti, da zbor v Cankarje-
vem domu ni bil naprejen
proti Srbiji.

Vsem, ki bi želeli priti na
miting, moramo sporočiti, da
niso dobrodošli, je dejal Ivo
Bernard in se zavzel za po-
poln bojkot. Kar zadeva pre-
novo socialistične zveze pa je
opozoril, da je imela ta organi-
zacija v Sloveniji od vsega za-
četka drugačno vlogo kot
v drugih delih Jugoslavije.
Pri nas je nastala kot frontna
organizacija različnih politič-
nih skupin in kot taka je od-
stopila od strankarskega si-
stema. Vprašanje pa je, ali se
znotraj socialistične zveze
lahko uveljavlja politični plu-
ralizem, ne da bi bile za to
organizirane stranke.

Borut Plavšak je poudaril,
da so bile doslej izčrpane vse
verbalne možnosti, s katerimi
smo jasno povedali, da mitin-
ga bratstva in enotnosti v Slo-
veniji nočemo in ne potrebu-
jemo. Zavzel se je, naj bi poz-
vali ne samo republiško am-
pak tudi zvezno skupščino, ki
bi preprečili nastanek izred-
nih razmer v kateremkoli de-
lu države.

Milan Biber je opozoril, da
gre v primeru napovedanega
mitinga za psihološki pritisk,
o katerem se moramo pogo-
varjati pa čeprav tega noče-
mo. V vsakem primeru pa bi
bili užaljeni in ponižani, če bi
dopustili, da nas Šolevič uči,
kaj se dogaja na Kosovu.

O ustavnih dopolnilih
prihodnjič

Predsedstvo je imelo v na-
daljevanju na dnevnem redu
še razpravo o delovnem os-
nutku dopolnil k slovenski
ustavi. Ker pa so medtem na-
stale nekatere spremembe na
tem področju, saj je republi-
ška ustavna komisija preloži-
la razpravo na sredino januar-
ja, medtem ko bo imela na seji
29. marca nov dopolnjen os-
nutek, so člani predsedstva
sprejeli samo informacijo
o stališčih, ki so jih v zvezi
s tem zavzeli delegati vseh
zborov občinske skupščine
na seji 28. februaija. Informa-
cijo objavljamo v nekoliko
skrajšani obliki v tej številki
Dogovorov.


